
Minnesanteckningar från digitalt möte med ordförande och KPR-

representanter 22 februari 2024 kl. 10.00 – 12.00 

Närvarande: Gertrud Nygren, Harriet Jorderud, Anitha Olofsson, Thomas Hägg och 

Elsy Johansson från distriktsstyrelsen. Aron Kjellgren Strömsund, Runo Modin 

Hoting, Sven-Erik Modén Hoting, Sylvia Berg Frösön, Åke Nilsson Samorg 

Härjedalen, Ove Strid Torvalla, Carl-Erik De Faire Västjämtland, Hans Erixon Hede-

Vemdalen, Marianne Stålberg Leva Livet, Leif Åberg Brunflo, Örjan Persson Krokom 

och Maud Nygaard Krokom, Steve Friberg Oden, Gottfrid Jonsson Fjällviolen, Inga-

Maj Persson Strömsund, Mats Danielsson Bodum, Åke Lundqvist Västjämtland, 

Bengt Åström Föllinge, Carina Holmgren Frösön, Linda Rebane Ösd.City, Harriet 

Ödin Åsarna, Karin Friberg Brunflo, Madeleine Östlund Bräcke, Kerstin Åberg Berg. 

 

 Gertrud Nygren hälsar välkommen till den här dagen som är full av frågor. Det 

kommer vi att lösa med Harriet Jorderud. 

Harriet: Vi har fått en massa frågor från PRO Riks och dessa ska vi försöka besvara i 

dag. RPR/KPR är viktiga som rådgivande och som påverkande mot politikerna. 

Vi hade en utbildningsdag tillsammans med SPF och SKPF som blev lite av en grund 

för vårt arbete och vi funderar på att upprepa den.  

 

Första frågan gällde huruvida man i kommunerna har reglemente och om det 

beslutats av kommunfullmäktige. I 7 av kommunerna finns reglemente (Ragunda var 

ej representerade i dag) och det är beslutat av KF/KS. Även i kommuner där det är 

annat samarbete än samorganisation.   

Vad gäller om det är rena pensionärsråd eller tillsammans med andra organisationer 

så är det lite olika. Antal platser i råden varierar också. 

Au finns i en del kommuner och det fungerar olika bra. I Härjedalen har de svårt att 

få information från kommunen. Via djungeltelegrafen får de reda på när möten ska 

vara. I samorganisationen jobbar de bra med frågorna men det är lite trögjobbat på 

grund av avstånden. 

Förmöten eller öppna beredningsmöten förekommer i vissa kommuner, med olika 

verkan. 

Harriet påpekar att det är viktigt att KPR är remissinstans och får yttra sig gällande 

planer och remisser. 

Gällande arvoden och ersättningar så är det olika även där. Reseersättning ges i alla 

kommuner men bara några har arvoden. 

Harriet tycker att det inte känns bra att inte alla har arvoden. 

Hur syns KPR utåt? Harriet menar att det är svårt att få ut till allmänheten vad som 

görs i KPR. Gertrud håller med och tycker att pressen får det till att det är politiken 

som aktualiserar alla frågor trots att det är PRO som lyfter fram vissa problem eller 



möjligheter. Gertrud tycker att Östersunds kommun de senaste fem åren har blivit 

bättre på att tillfråga pensionärsorganisationerna. 

Antal sammanträden per år varierar mellan 4 och 6. 

 

Distriktet har som sagt haft en utbildningsdag. Hur vill ni ha det framöver? 

Deltagarna är överens om att en utbildningsdag per år är önskvärd samt träffar som 

den här med jämna mellanrum. Digitalt eller fysiskt? Fler korta möten digitalt? Hans 

Erixon påpekar att det inte alla som har möjlighet att delta digitalt.  

Det är olyckligt att inte alla har samma ekonomiska förutsättningar vid möten. 

Harriet önskar i budget få en summa att förvalta. Anitha säger att det finns en 

summa avsatt till KPR/RPR. Harriet tackar och säger att det då finns utrymme för 

fysiskt möte. 

 

Gertrud avslutar den här diskussionen med att säga att det känns positivt att vi har 

en bra relation med kommunerna och regionen.  

Utifrån dagens diskussioner kan distriktet skicka bra svar till PRO Riks. 

 

Efter en liten paus så informerar Gertrud om vad som just nu pågår i distriktet. 

- Gertrud och Anitha var med på PRO Riks ordförandekonferens där man 

bland annat behandlade Bostadspolitiskt program. Programmet kommer att 

presenteras och beslutas på mellanårskongressen i juni. Programmet kommer 

att vara bra för KPR att ha som stöd vid diskussion med kommunerna. Det tas 

med på utbildningen i höst. 

- Distriktet har tappat lite medlemmar men tappet minskar. Det vi ska vara 

stolta över är att vi norrlänningar har högt medlemsantal. I Jämtland är vi 

bäst! Vi har 24% av möjliga 65+-are i länet. Det finns distrikt som har 35 000 

invånare i sitt område men bara 9% av dessa är medlemmar i PRO. Harriet 

menar att vi behöver få in fler norrlänningar i Riks styrelse. 

- Styrelsemötet 6/2. Efter styrelsemöte var det dialogmöte med Riks 

representanter Sten Fors och Marie Näslund. Med dem diskuterades 

medlemsrekrytering och bostadspolitiska programmet. Det var ett bra möte 

med utbyte av erfarenheter. 

- Anitha berättar från Seniorexpo att Joel Stade som hanterar pensionsfrågor på 

Riks deltog med föredrag från scenen samt närvaro i montern. Joel pratar om 

vad som påverkar pensionen på ett sätt som folk kan förstå. 

- Mellanårskongress i juni. Distriktet har 4 ombud som ska utses. Anitha är 

kongressansvarig. 

- Önskemål om förtydligande om ersättning vid lokala kurser: 

Enligt Au:s förslag beslutar styrelsen att resor och förtäring vid lokala kurser 

ingår vid första utbildningstillfället, det vill säga grundkurs och eventuell 

fortsättningskurs. Om man går samma kurs vid upprepade tillfällen får man 

själv stå för resor och mat. 



-   Kanslist Agneta Öhlund kommer att gå ner till 65% arbetstid. Det påverkar 

inte kansliets öppettider.  

-   Olika nomineringar har efterfrågats. Styrelsen har inga namn att föreslå och 

avstår därmed att nominera till PRO Riks valberedning, Fonus samt PRO:s 

folkhögskola. 

-   Distriktet har köpt en Rollup att använda vid olika evenemang. Den går att 

låna. Kontakta kansliet. 

-   Möte har, tillsammans med SPF och SKPF, hållits med 4 representanter i 

Regionens styrande majoritet. Det var ett möte utan protokoll där man bland 

annat diskuterade ekonomin och sjukhusets många problem. Det var ett 

givande möte med fria diskussioner. 

-   Nationella dansveckan är för stort för distriktet att arrangera. Det får 

arrangeras i samorganisationerna. Distriktet står sen för en gemensam annons.  

 

Ordet fritt: 

-   Mats Danielsson meddelar att ABF ställer upp som dansledare i Strömsunds 

kommun. 

-  Ove Strid berättar att PRO Torvalla har en interimsstyrelse fram till årsmötet. 

Nu har man lyckats fylla alla styrelseposter. 

-  Hans Erixon menar att det är svårt att få med män i föreningarna och som 

förtroendevalda. Hur gör man? Har någon tips? Manligt nätverk? Det är en 

stor och viktig fråga. Ingrid Erixon ombeds ta fram statistik över hur den 

procentuella fördelningen ser ut i föreningarna. 

-  Gertrud påminner om att den 10 april är det årsmöte och då ska val till 

styrelsen förrättas. Hon ber alla att se till att föreningarna nominerar. Det är i 

dagsläget för få föreningar som nominerar. 

-  Ett möte för friskvårdsansvariga kommer att hållas. 

-  Leif Åberg säger att i PRO-tidningen stod det om pensionärer i skolan. I 

Brunflo ringde rektorn till Leif och undrade om PRO-föreningen kunde tänka 

sig att närvara i skolorna. Nu har PRO Brunflo fått ihop en grupp som är 

intresserade. 

-  Hans Erixon berättar att fiket i Hede skola, som drivits av pensionärer, har 

legat nere men kommer nu att startas upp igen. 

-  Harriet meddelar att Leva Livet ska ta upp frågan vid nästa möte. Agneta 

skickar ut skrivelsen till styrelsen. 

 

Gertrud tackar samtliga för deltagande och önskar alla en riktigt fin eftermiddag. 

 

Text: Elsy Johansson 

 

 

 

 


